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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Souhlas s provozováním poštovních služeb,
poštovní licence
Provozování poštovních služeb podle zákona o poštovních službách je možné pouze na základě
souhlasu, který uděluje Ministerstvo dopravy a spojů, a to na základě písemné žádosti. Ministerstvo
dopravy a spojů souhlas udělí, pokud žadatel prokáže, že má poštovní podmínky zpracované
předepsaným způsobem. Poštovní podmínky musí mít písemnou formu a obsahovat vymezení všech
zákonem vyžadovaných skutečností, například rozsah poštovních služeb, způsob předání, způsob
podání a způsob dodání, cenu poštovní služby, reklamační řád atd.

Provozování poštovních služeb podle zákona o poštovních službách je možné pouze na základě
souhlasu, který uděluje Ministerstvo dopravy a spojů, a to na základě písemné žádosti. Ministerstvo
dopravy a spojů souhlas udělí, pokud žadatel prokáže, že má poštovní podmínky zpracované
předepsaným způsobem. Poštovní podmínky musí mít písemnou formu a obsahovat vymezení všech
zákonem vyžadovaných skutečností, například rozsah poštovních služeb, způsob předání, způsob
podání a způsob dodání, cenu poštovní služby, reklamační řád atd.

Pokud někdo hodlá provozovat poštovní služby spočívající v dodání poštovních zásilek, jejichž
hmotnost je nižší než 350 g a jejichž obsahem jsou písemné zprávy, za cenu nižší než je částka,
kterou stanoví vláda nařízením, není dostačující souhlas Ministerstva dopravy a spojů, ale musí mít
vedle souhlasu také poštovní licenci nebo zvláštní poštovní licenci. (Poštovní licence nebo zvláštní
poštovní licence se nevyžaduje pro dodání písemné zprávy ze zahraničí, pokud je dodávána tím, kdo
její přepravu v zahraničí započal.)

Udělení poštovní licence znamená, že držiteli této licence bylo ve veřejném zájmu uděleno oprávnění
provozovat poštovní služby, jejichž předmět byl popsán v předchozím odstavci. Dále se s udělením
poštovní licence pojí povinnost poskytovat základní služby a povinnost zajistit všeobecnou
dostupnost těchto služeb na celém území České republiky.

O udělení poštovní licence rozhoduje Ministerstvo dopravy a spojů na základě písemné žádosti
podané na výzvu ministra zveřejněnou v Poštovním věstníku. V této výzvě se uvádí jednak základní
služby, na které se vztahuje poštovní závazek a dále náležitosti žádosti o udělení poštovní licence. Ve
výzvě se uvádějí také další služby, které musí držitel poštovní licence zajišťovat podle zvláštních
právních předpisů, například podle zákona o rozhlasových a televizních poplatcích.

Poštovní licence může být udělena pouze právnické osobě se sídlem v České republice, která splňuje
zákonem vyžadované předpoklady. Mezi předpoklady patří skutečnost, že daná právnická osoba
obdržela souhlas k provozování poštovních služeb, že disponuje technickými, organizačními a
personálními předpoklady k provozování služeb uvedených ve výzvě, včetně zajištění jejich
všeobecné dostupnosti na celém území České republiky, a že prokáže finanční způsobilost k
provozovaní služeb uvedených ve výzvě. Finanční způsobilost se prokazuje zejména obchodním
majetkem, objemem dostupných finančních prostředků a podnikatelským plánem na první rok
provozování poštovních služeb.

Česká pošta, státní podnik, se podle zákona o poštovních služeb považuje do konce kalendářního



roku 2003 za držitele souhlasu a poštovní licence. Poštovní závazek České pošty, státního podniku
stanoví Ministerstvo dopravy a spojů.
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